
Protokół z  XXI/20 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 29 maja 2020 roku  

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Iłowie-Osadzie pod 

przewodnictwem Przewodniczącej Rady Gminy Iłowo-Osada  

Pani Teresy Świątkowskiej 

 Obrady rozpoczęto o godzinie 13 – tej,  a zakończono o godzinie 13 – tej minut czterdzieści 

pięć. Stan radnych – 15 tu. Obecnych na sesji 14 - tu radych. Ponadto w sesji udział wzięli: pan 

Sebastian Cichocki Wójt Gminy, pani Mirosław Tyszko Sekretarz Gminy, pani Teresa 

Wiecińska Skarbnik Gminy, pani Magdalena Rząp Radca Prawny, pani Joanna Bartkowska 

pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych, pan Piotr Wilgowicz Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie. 

 

Ad. pkt. 1  

 Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska otworzyła obrady 

i poinformowała zebranych, że sesja została zwołana na wniosek pana Sebastiana Cichockiego 

Wójta Gminy. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska 

powitała radnych, zaproszonych gości, pracowników urzędu oraz wszystkich, którzy oglądają 

sesję za pośrednictwem środków masowego przekazu. Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy 

pani Teresa Świątkowska poinformowała, że ustawowy skład Rady Gminy Iłowo-Osada 

wynosi 15 – tu radnych, w sesji uczestniczy 14 – tu radnych zgodnie z załączoną listą obecności 

oraz stwierdziła quorum władne do podejmowania prawomocnych uchwał. Następnie 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poinformowała, zgodnie 

z art. 20 ust. 1b ustawy o samorządzie gminnym ,,Obrady rady gminy są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 

zwyczajowo przyjęty”. Dostęp do posiedzeń kolegialnych organów 

władzy publicznej pochodzących z powszechnych wyborów wynika także z art. 3 ust. 1 pkt. 3 

i art. 18 ustawy o dostępie do informacji publicznej. Taki obowiązek wiąże się z możliwością 

upublicznienia wizerunku oraz innych danych osób uczestniczących w obradach. Podstawą 

prawną przetwarzania danych osobowych jest Rozporządzenie Parlamentu Europejskiego i 

Rady (UE) 2016/679 z 27 kwietnia 2016 r. w sprawie: ochrony osób fizycznych w związku z 

przetwarzaniem danych osobowych  



w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 

rozporządzenie o ochronie danych) (Dz. Urz. UE L 119/1) art. 6 ust. 1 lit. c ,,przetwarzanie 

danych jest niezbędne do wypełnienie obowiązku prawnego ciążącego na administratorze”. 

Ad. pkt. 2.  

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych 

z pytaniem, czy są propozycje zmiany porządku obrad? Propozycji zmiany porządku obrad nie 

było, więc Przewodnicząca poinformowała, że obowiązuje porządek obrad w wersji jaką 

otrzymali radni. Następnie przeszła do omawiania punktu 3 porządku obrad. Kolejno pani 

Magdalena Rząp Radca Prawny poinformowała Przewodnicząca Rady Gminy panią Teresę 

Świątkowską, że nie przeprowadziła głosowania w sprawie: przyjęcia porządku obrad. Potem 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poddała porządek obrad pod 

głosowanie: ,,Za” przyjęciem porządku obrad głosowało 14 - tu  radnych. Porządek obrad został 

przyjęty jednogłośnie. (Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu). 

 Porządek obrad został przyjęty w następującym brzmieniu:  

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia  

29 kwietnia 2020 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-

Osada. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2020 rok.  

6. Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. 

 o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2019 rok.  

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie 

za 2019 rok wraz z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok. 

8. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 

rok.  



9. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Iłowo-Osada za 2019 rok. 

10. Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Iłowo-Osada  

z organizacjami pozarządowymi na lata 2013-2019. 

11. Sprawy bieżące. 

12. Zamknięcie sesji. 

Ad. pkt. 3  

Przyjęcie protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 

29 kwietnia 2020 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych 

w sprawie: przyjęcia protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia  

29 kwietnia 2020 r. i poinformowała,  że protokół z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Iłowo-Osada został sporządzony w terminie przez pracownika obsługującego Radę Gminy 

 i był do wglądu. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada poddała protokół  

z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada z dnia 29 kwietnia 2020 r. pod 

głosowanie. ,,Za” przyjęciem protokołu z XX Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada 

z dnia 29 kwietnia 2020 roku głosowało 14 – tu radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 4  

Podjęcie uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt  

uchwały w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Iłowo-Osada i poprosiła 

o zabranie głosu Zastępcę Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  panią Marzenę 

Osiecką. Następnie Zastępca Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pani 

Marzena Osiecka odczytała uzasadnienie do wyżej wymienionego projektu uchwały. Po 

odczytaniu uzasadnienia do powyższego projektu uchwały przez panią Marzenę Osiecką 

Zastępcę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodnicząca Rady Gminy 

pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie przedstawionego 

projektu uchwały? Pytań nie było, więc Przewodnicząca poddała projekt w/w uchwały pod 

głosowanie. ,,Za” przyjęciem uchwały głosowało – 14 – tu radnych. Uchwała została podjęta 



jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Protokół głosowania imiennego 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona nr XXI/131/20. 

Ad. pkt. 5 

Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2020 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2020 rok i poprosiła o zabranie głosu panią 

Teresę Wiecińską Skarbnik Gminy. Kolejno pani Teresa Wiecińska Skarbnik Gminy 

poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2020 rok zakłada  

w par. 1 zwiększenie budżetu po stronie dochodów o kwotę 65.083,00 zł i wydatków o kwotę 

65.083,00 zł. Ogólna kwota budżetu po zmianach  po stronie dochodów wynosi 38.526.779,81 

zł, po stronie wydatków wynosi 41.862.222,81 zł. Zmiany po stronie dochodów:  

Dział 600 Transport i łączność 

Zmniejszono środki z dotacji z Funduszu Dróg Samorządowych dotyczące zadań:  

pn. „Remont drogi gminnej 188065N Dźwierznia” – o kwotę 305.396,31 zł, zrezygnowano z 

zadania pn. „Remont drogi gminnej 188027N (Iłowo-Kraszewo)” – zmniejszenie środków o 

kwotę 483.573,18 zł. Zwiększono natomiast środki z Funduszu Dróg Samorządowych na nowe 

zadanie pn. ”Remont drogi gminnej obręb geodezyjny Iłowo-Osada Nr 511/1 567/2, 842/12 (ul. 

Jagiellońska) zwiększenie na kwotę 788.969,49 zł.  

Dział 801 Oświata i wychowanie 

- Zwiększono dochody z tytułu dotacji na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały 

edukacyjne i materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztów ich zakupu 59.083,00 zł – 

Decyzja Wojewody Warmińsko Mazurskiego Nr FK 110/2020. 

Dział 852 Pomoc społeczna 

- Zwiększono dochody z tytułu różnych opłat 6.000,00 zł, pozostałych odsetek 700,00 zł, 

zmniejszono natomiast dochody z usług 700,00 zł – zgodnie z pismem Kierownika GOPS 

 w Iłowie-Osadzie.  

Po stronie wydatków:  

Dział 600 Transport i łączność 



- Zmniejszono wydatki na realizację zadania pn. „Remont drogi gminnej 188065N Dźwierznia-

Białuty – 341.446,98 zł w tym kwota dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych 

305.396,31 zł wkład własny – 36.050,67 zł oraz zrezygnowano z zadania pn. „Remont drogi 

gminnej 188027N Iłowo-Osada – Kraszewo – zmniejszenie 644.764,88 zł w tym kwota 

dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych 483.573,18 zł wkład własny – 161.191,70 

zł. Wprowadzono nowe zadanie pn. ”Remont drogi gminnej obręb geodezyjny Iłowo-Osada 

 Nr 511/1, 567/2, 842/12 (ul. Jagiellońska) zwiększenie na kwotę 986.211,86 zł w tym kwota 

dofinansowania 788.969,49 zł wkład własny – 197.242,37 zł.  

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 

- Zmniejszono wydatki na zakup materiałów i wyposażenia, zakup usług remontowych oraz 

zakup usług pozostałych łącznie zmniejszenie na kwotę 5.000,00 zł. 

Dział 750 Administracja publiczna 

- Zmniejszono wydatki na wynagrodzenia osobowe pracowników o kwotę 26.550,00 zł, 

zwiększono natomiast wydatki na wynagrodzenia bezosobowe 2.000,00 zł oraz zakup 

materiałów i wyposażenia 15.000,00 zł.  

Dział 801 Oświata i wychowanie  

- Dokonano zwiększenia planu wydatków z tytułu dotacji na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne i materiały ćwiczeniowe oraz na sfinansowanie kosztów ich zakupu 

59.083,00 zł – Decyzja Wojewody Warmińsko Mazurskiego Nr FK 110/2020. 

Dział 852 Pomoc społeczna 

- Zwiększono wydatki o kwotę 20.550,00 zł na wkład własny do na realizację programu Senior 

+. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

- Dokonano przeniesienia w planie wydatków kwoty 1.000,00 zł z zakupu energii na kary, 

odszkodowania i grzywny wypłacane na rzecz osób prawnych 

Po wypowiedzi pani Teresy Wiecińskiej Skarbnik Gminy Przewodnicząca Rady Gminy pani 

Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych, czy są pytania odnośnie omawianego projektu 

uchwały? Radny pan Maciej Grabiński zwrócił się z pytaniem jaka jest przyczyna zamiany 

inwestycji w dziale 600? Wójt Gminy pan Sebastian Cichocki odpowiedział, że z uwagi na 



pandemię koronawirusa oceniając możliwości finansowe budżetu gminy na rok bieżący spadły 

drastycznie udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych, jest to kwota od stycznia do 

końca kwietnia ponad 200 tysięcy złotych i widać  ternd, który się utrzymuję, jeśli chodzi o 

dochody z tego tytułu, jeśli chodzi o stronę dochodową  będzie problem z wykonaniem budżetu. 

Z uwagi na to, że ta inwestycja znalazła się na liście u pana Wojewody 

na pierwszej pozycji rezerwowej. W ostatnim czasie przesunęły się środki na tejże liście. 

Wszystko jest na etapie korekty w Ministerstwie Infrastruktury, ponieważ listę aktualizuje pan 

Wojewoda i jest duża szansa  granicząca z pewnością, że te środki otrzymane zostaną. Jeśli 

chodzi o ulicę Jagiellońską, została ona przejęta przez gminę z mocy prawa w momencie 

wybudowania wiaduktu kolejowego w Iłowie-Osadzie. Droga ta zmieniła status prawny z drogi 

wojewódzkiej na drogę  gminną. W międzyczasie pani Mecenas przygotowała pismo do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich z wnioskiem o to, żeby uregulować stan prawny ulicy 

Jagiellońskiej ponieważ część działek jest własnością gminy, a część znajduję się w Zarządzie  

Dróg Wojewódzkich. W odpowiedzi otrzymano pismo z Zarządu Dróg Wojewódzkich, że na 

najbliższej sesji Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego, która odbędzie się w 

miesiącu czerwcu będzie podjęta stosowna uchwała przekazująca nieodpłatnie w drodze 

darowizny na rzecz Gminy Iłowo-Osada tej działki wchodzącej w skład ulicy Jagiellońskiej. 

Dodatkowym argumentem przemawiającym za zmianą, jeżeli chodzi o ulicę Jagiellońską jest 

fakt, że otrzymała ona maksymalne dofinansowanie jakie wynika z ustawy o funduszu dróg 

samorządowych w kwocie aż 80 %. Droga ta ma strategiczne znaczenie z uwagi na położenie 

w bliskim sąsiedztwie posterunku policji wybudowanego w ostatnim czasie ze środków 

rządowych, droga ta pełni również znaczenie w dziedzinie obronności kraju dlatego otrzymała 

tak duże dofinansowanie. Kolejnym argumentem jest to, że droga ta stanowi główny ciąg 

komunikacyjny za pośrednictwem, którego odbywa się komunikacja do całej strony osiedla 

mieszkaniowego w drugiej części miejscowości Iłowo-Osada, która jak wiadomo jest 

rozdzielona wiaduktem kolejowym. W roku bieżącym gmina przystępuje do modernizacji 

ulicy Kraszewskiej w Iłowie-Osadzie i będzie to element spajający  ulicę Akacyjną i ulicę  

Leśną. Pan Sebastian Cichocki dodał również, że remont drogi jest traktowany jako wydatek 

bieżący i ma to przełożenie na inne wskaźniki dlatego trzeba rozsądnie podchodzić do 

planowania i realizowania budżetu  

i wybierać takie inwestycje, które są priorytetowe dla gminy. Wójt Gminy pan Sebastian 

Cichocki, powiedział, że nie można wszystkiego w jednym czasie zrealizować. Kolejno Wójt 

Gminy  pan Sebastian Cichocki, poinformował, że gmina znalazła się na liście rankingowej 



jeżeli chodzi o rozbudowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości Brodowo kwota inwestycji to 

ponad 2 mln 800 tyś zł i zaznaczył, że inwestycji jest bardzo dużo.  Wszystkie inwestycje trzeba 

umiejętnie porozkładać w czasie tak, żeby znalazły one  możliwości finansowe budżetu gminy 

Iłowo-Osada. Stąd decyzją wspólną Wójta i Skarbnik Gminy postanowiono przeorientować, 

jeżeli chodzi o kwestię ulicy Jagiellońskiej, ponieważ ona stanowi strategiczny, znaczący szlak 

komunikacyjny dla drugiej części miejscowości Iłowo-Osada, a  ulica Leśnia i ulica 

Jagiellońska stanowiłaby dopełnienie tego szlaku komunikacyjnego i stworzyła swoistą sieć 

dróg gminnych,  powiatowych znajdujących się na terenie gminy Iłowo-Osada. Reasumując 

Wójt pan Sebastian Cichocki dodał, że gmina otrzymała na ulicę Jagiellońską aż 80 % 

dofinansowania i jest to maksymalna możliwość wynikająca z ustawy. Wójt pan Sebastian 

Cichocki dodał również, że gmina Iłowo-Osada jest liderem jeżeli chodzi o pozyskiwanie 

środków z funduszu dróg samorządowych. W tym roku drogą powiatową, która będzie 

realizowana będzie droga powiatowa na odcinku Iłowo-Wieś – Sochy, Dźwierznia do granicy 

z woj. mazowieckim na granicy w Uniszki Gumowskie to wspólne projekt powiatu i gminy to 

kwota ponad 6 mln złotych, żadna gmina w powiecie nie otrzymała tak znaczących środków 

dofinansowania oprócz gminy Płośnica, gmina Iłowo-Osada jest liderem. Proporcje są takie, że 

ulica Jagiellońska jest na 80% dofinansowania, a pozostałe drogi np. droga Dźwierznia-Białuty 

jest na 75 % dofinansowania.  

Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do radnych, czy 

są pytania, pytań nie było, więc Przewodnicząca poddała projekt uchwały  

w sprawie: zmiany budżetu Gminy na 2020 rok pod głosowanie ,, Za” przyjęciem uchwały 

głosowało – 14 tu radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Protokół głosowania 

imiennego stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uchwała została oznaczona  

Nr XXI/132/20.  

Ad. pkt. 6 

Sprawozdanie z realizacji zadań wynikających z ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. 

 o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za 2019 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poinformowała,  że wszyscy radni 

otrzymali powyższe sprawozdanie do zapoznania, więc na sesji nie będzie omawiana  

i zwróciła się do radnych, czy są pytania do powyższego sprawozdania? Pytań nie było. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



 

Ad. pkt. 7  

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowie-Osadzie za 

2019 rok wraz z Oceną Zasobów Pomocy Społecznej za 2019 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska  poinformowała,  że wszyscy radni 

otrzymali powyższe sprawozdanie do zapoznania, więc na sesji nie będzie omawiana  

i zwróciła się do radnych, czy są pytania do powyższego sprawozdania? Pytań nie było. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 8  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska poinformowała,  że wszyscy radni 

otrzymali powyższe sprawozdanie do zapoznania, więc na sesji nie będzie omawiana  

i zwróciła się do radnych, czy są pytania do powyższego sprawozdania? Pytań nie było. 

Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 9  

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Iłowo-Osada za 2019 rok. 

Przewodnicząca Rady gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poinformowała,  

 że wszyscy radni otrzymali powyższe sprawozdanie do zapoznania, więc na sesji nie będzie 

omawiana i zwróciła się do radnych, czy są pytania do powyższego sprawozdania? Pytań nie 

było. Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt. 10  

Sprawozdanie z realizacji Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Iłowo-Osada  

z organizacjami pozarządowymi na lata 2013-2019. 

 

Przewodnicząca Rady gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poinformowała,  

 że wszyscy radni otrzymali powyższe sprawozdanie do zapoznania, więc na sesji nie będzie 



omawiana i zwróciła się do radnych, czy są pytania do powyższego sprawozdania? Pytań nie 

było. Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  pkt. 11 

Sprawy bieżące. 

Przewodnicząca Rady Gminy Iłowo-Osada pani Teresa Świątkowska poinformowała,  

że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo od Przewodniczącego Rady Gminy Rybno dotyczące 

wsparcia finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  

w Działdowie, następnie odczytała treść powyższego pisma, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. Kolejno Przewodnicząca poinformowała, że w dniu dzisiejszym 

wpłynął także od Wójta Gminy raport o stanie gminy za 2019 rok, z prośbą o umieszczenie w 

porządku obrad sesji absolutoryjnej wraz z debatą nad tym 

raportem. Kolejno Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa Świątkowska zwróciła się do 

radnych, czy są pytania? Głos zabrał radny pan Włodzimierz Brzeziński, który zadał pytanie 

Wójtowi odnośnie dokończenia ulicy Dolnej  

w Iłowie-Osadzie, czy obrzeża będą dokończone oraz poinformował Wójta, że mieszkańcy 

zgłaszają skargi, że deptak po drugiej stronie Iłowa-Osady jest zaniedbany oraz, że  większość 

ulic jest zarośnięta, mieszkańcy skarżą się również, że nie kursują autobusy z drugiej strony 

Iłowa-Osady za wiaduktem i podkreślają, że radni i cała gmina zapomniała o nich. Wójt Gminy 

pan Sebastian Cichocki odpowiedział, że ulica Dolna jest na etapie realizacji zostały tam 

wykonane dwie warstwy jedna warstwa konstrukcyjna, druga ścieralna. Wójt powiedział także, 

że jeżeli chodzi o stan dróg na terenie gminy Iłowo-Osada ich  stan techniczny  był fatalny. Po 

przebudowaniu wiaduktów kolejowych na terenie gminy  duże samochody przejeżdżały przez 

teren gminy i poniszczyły wszystkie drogi m.in.  najbardziej dotkniętą drogą była ulica Dolna. 

W ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych został złożony wniosek o dofinansowanie 

gmina otrzymała kwotę 50.000 zł dotacji celowej z budżetu Samorządu Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego. Ogłoszono zapytanie została wyłoniona firma, która wykonała 

stosowne prace. W zakres tych robót wchodzi także wykorytowanie i ułożenie poboczy z 

kruszywa naturalnego i wykonanie zjazdów na poszczególne nieruchomości. W przyszłym 

tygodniu firma ma wejść ponownie na plac budowy i wykonać drugi etap prac. Odnośnie 

koszenia dróg Wójt poinformował, że jest podpisana umowa z firmą. Koszenie to są wydatki 

bieżące  gmina stara się realizować te prace poprzez pracowników gospodarczych i przez firmę 

świadczącą takie usługi. W miesiącu czerwcu koszenia zostaną przeprowadzone. Wójt 

powiedział, że jeżeli są nieruchomości stanowiące własność gminy gmina stara się wykonywać 



koszenia na bieżącą. Wójt poprosił radnych, że jeśli zauważą, że jakimś miejscu jest potrzeba 

koszenia, żeby zgłaszali to do referatu inwestycji pracownicy będą delegować pracownika 

gospodarczego i sukcesywnie te tematy będą realizowane. Na początku bieżącego roku 

posprzątano wszystkie utwardzone drogi na terenie gminy Iłowo-Osada. Podobne zabiegi 

zrealizował powiat działdowski, Powiatowy Zarząd Dróg na terenie miejscowości Narzym, 

Iłowo-Osada, Białuty tam gdzie przebiegają drogi powiatowe. Gmina dba o estetykę i porządek 

na terenie gminy. Odnośnie pytania trzeciego Wójt odpowiedział, że nie ma wpływu na ruch 

autobusów i zaznaczył, że trzy, cztery lata temu jak istniała jeszcze spółka PKS Mława poprosił 

o zlokalizowanie przystanku przy ulicy Tysiąclecia. Autobus jeździł tam przez miesiąc czasu i 

okazało się, że woził tzw. powietrze. Po miesiącu przewoźnik zrezygnował z uwagi na brak 

zainteresowania ze strony mieszkańców. Jeżeli radny, uważa że jest taka potrzeba gmina 

skieruje wniosek do przewoźnika, trzeba najpierw ustalić w jakich  godzinach byłoby 

zainteresowanie ze strony mieszkańców. Po wypowiedzi Wójta pana Sebastiana Cichockiego 

Przewodnicząca Rady Gminy, zwróciła się do radnych, czy są pytania? Pytań nie było.  

Ad. pkt. 12  

 Na tym porządek obrad został wyczerpany Przewodnicząca Rady Gminy pani Teresa 

Świątkowska zamknęła obrady XXI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Iłowo-Osada. 

/godz. 13:45/ 

        Przewodnicząca Rady Gminy 

           Teresa Świątkowska  

 

Protokołowała: 

Ilona Gralińska  


